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PROTOKÓŁ Nr XLV/09 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 28.10.2009 r. 

w godz. 15 15 – 2100 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2, 3 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości, zgodnie z listą obecności, stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 
radnych obecnych jest 15, co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał. 
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Rolnictwo w Gminie Ornontowice. 
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
b) wysokości stawek podatku od nieruchomości, zwolnień oraz wzorów 

deklaracji i informacji podatkowych w podatku od nieruchomości, rolnego  
i leśnego na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2010 r., 

c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2010 r., 

d) zmian w Statucie Gminy Ornontowice, 
e) podziału samorządowej instytucji kultury – Gminnego Domu Kultury  

i Biblioteki w Ornontowicach i utworzenia ARTerii – Centrum Kultury  
i Promocji w Ornontowicach i Gminnej Biblioteki Publicznej  
w Ornontowicach, 

f) utworzenia samorządowej instytucji kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej  
w Ornontowicach oraz nadania jej Statutu, 

g) wyraŜenia zgody na wydzierŜawianie gruntów pod kioski RUCH 
usytuowane na terenie Gminy Ornontowice na okres krótszy niŜ 3 lata, 

h) poparcia stanowiska Stowarzyszenia Gmin Górniczych w Polsce, 
i) przystąpienia do realizacji boisk sportowych w ramach programu Orlik 

2012 w północnej części Gminy w 2010 roku. 
10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny 

(2008/2009), w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów (zgodnie z art. 5a 
ust. 4 Ustawy o systemie oświaty). 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy o dokonanej 
analizie oświadczeń majątkowych za 2008 rok. 

12. Sprawy bieŜące.  
13. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
14. Interpelacje radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
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Przewodniczący Rady wspomniał o zmianach do porządku – w punkcie 9 nastąpi 
zmiana kolejności projektów uchwał – podpunkt d) zostanie rozpatrzony po 
podpunkcie f). W Sprawach bieŜących zostanie przedstawiony nowy projekt uchwały 
w sprawie zmiany w uchwale dotyczącej wyraŜenia zgody na zaciągnięcie w 2009 
roku poŜyczki w kwocie 1 175 000, 00 zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na sfinansowanie planowanego 
deficytu budŜetowego. 
 
Zmiany do porządku zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Porządek po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco:: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Rolnictwo w Gminie Ornontowice. 
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budŜetu Gminy na rok 2009, 
b) wysokości stawek podatku od nieruchomości, zwolnień oraz wzorów 

deklaracji i informacji podatkowych w podatku od nieruchomości, rolnego  
i leśnego na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2010 r., 

c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 
terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2010 r., 

d) podziału samorządowej instytucji kultury – Gminnego Domu Kultury  
i Biblioteki w Ornontowicach i utworzenia ARTerii – Centrum Kultury  
i Promocji w Ornontowicach i Gminnej Biblioteki Publicznej  
w Ornontowicach, 

e) utworzenia samorządowej instytucji kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej  
w Ornontowicach oraz nadania jej Statutu, 

f) zmian w Statucie Gminy Ornontowice, 
g) wyraŜenia zgody na wydzierŜawianie gruntów pod kioski RUCH 

usytuowane na terenie Gminy Ornontowice na okres krótszy niŜ 3 lata, 
h) poparcia stanowiska Stowarzyszenia Gmin Górniczych w Polsce, 
i) przystąpienia do realizacji boisk sportowych w ramach programu Orlik 

2012 w północnej części Gminy w 2010 roku. 
10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny 

(2008/2009), w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów (zgodnie z art. 5a 
ust. 4 Ustawy o systemie oświaty). 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy o dokonanej 
analizie oświadczeń majątkowych za 2008 rok. 

12. Sprawy bieŜące.  
Projekt uchwały w sprawie: zmiany w uchwale dotyczącej wyraŜenia zgody na 
zaciągnięcie w 2009 roku poŜyczki w kwocie 1 175 000, 00 zł  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Katowicach na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetowego. 
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13. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
14. Interpelacje radnych. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady podkreślił, Ŝe wiodącym tematem sesji jest „Rolnictwo  
w Gminie Ornontowice”. Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, radna Janina Kozioł, 
przedstawiła kolejno gości w osobach: 
 

• Witold Panas – Zastępca Dyrektora Oddziału Terenowego Agencji Rynku 
Rolnego w Katowicach, 

 
• Jan Gizdoń – Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa (Oddział 

Powiatowy – Kierownik Biura Powiatowego), 
 

• Józef Marks – Specjalista w Powiatowym Zespole Doradztwa Rolniczego  
w Mikołowie (Śląski Ośrodek Doradztwa Rolniczego w Częstochowie),  

 
• Kazimierz Sitek – Członek Rady Powiatowej Śląskiej Izby Rolniczej, 

 
• Justyna Sittek-Goj – Kierownik Wydziału Środowiska, Przedsiębiorczości  

i Gospodarki Gruntami Urzędu Gminy Ornontowice. 
 
Zaproszeni goście scharakteryzowali pokrótce działalność poszczególnych instytucji 
związanych z rolnictwem oraz odpowiadali na pytania radnych w tym zakresie. 
 
W trakcie szerokiej dyskusji poruszono m.in. tematy dotyczące: 

• kwotowania produkcji mleka, 
• funduszu promocji produktów rolno-spoŜywczych, 
• programu „Owoce w szkole”, 
• programu „Szklanka mleka”, 
• dopłat bezpośrednich, 
• szkoleń dla rolników, 
• realizacji Strategii Rolnictwa w Gminie, 
• szkód wyrządzanych przez zwierzynę leśną. 

 
Ad. 6 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
Radca prawny Michał Mocko odczytał protokół Komisji Statutowej z dnia 
26.10.20909r. 
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Ad. 7 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy  
i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Ad. 8 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 23.10.2009r., 
którego treść stanowi załącznik nr 5  do protokołu . 
 
Przedstawiła teŜ przygotowany materiał dotyczący nadwyŜki z lat ubiegłych oraz 
wpłaty z podatku z KWK Budryk (załącznik nr 6  do protokołu). 
 
Radny Szołtysek spytał o pozycję „dotacje na inwestycje” – plan 750 000, wykonanie 
0. Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe dotacja jest przekazana jako pomoc finansowa 
do powiatu, potem powiat oddaje środki jako realizacja zadań budŜetu gminy. 
 
Zapytał teŜ o realizację boiska sportowego w ramach programu Orlik.  
  
Ad. 9 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2009.  
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Następnie Wójt odniósł się do wydatków inwestycyjnych. 

 
Brak pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/341/09 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2009, na stan 
15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7   
do protokołu . 

 
b) w sprawie: wysoko ści stawek podatku od nieruchomo ści, zwolnie ń oraz 
wzorów deklaracji i informacji podatkowych w podatk u od nieruchomo ści, 
rolnego i le śnego na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 201 0 r. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
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• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/342/09 w sprawie: wysokości stawek podatku od 
nieruchomości, zwolnień oraz wzorów deklaracji i informacji podatkowych  
w podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego na terenie Gminy Ornontowice 
od 1 stycznia 2010 r., na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 8  do protokołu . 

 
c) w sprawie: okre ślenia wysoko ści stawek podatku od środków 
transportowych na terenie Gminy Ornontowice od 1 st ycznia 2010 r. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/343/09 w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na terenie Gminy Ornontowice od 1 stycznia 2010 r., 
na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9  
do protokołu . 

 
d) w sprawie: podziału samorz ądowej instytucji kultury – Gminnego Domu 
Kultury i Biblioteki w Ornontowicach i utworzenia A RTerii – Centrum Kultury  
i Promocji w Ornontowicach i Gminnej Biblioteki Pub licznej w Ornontowicach. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, radny Henryk Spyra, zabrał głos 
informując, Ŝe zdaniem Komisji, nazwa nowej jednostki winna brzmieć nieco inaczej, 
gdyŜ proponowana jest zbyt nowatorska. Podał zmodyfikowaną nazwę, która 
zdaniem Komisji mogłaby brzmieć - Ornontowickie Centrum Kultury i Promocji 
„ARTeria”.  
 
Radny Milanowski z kolei podkreślił, Ŝe tworzona jest zupełnie nowa instytucja. 
Wiadomo, Ŝe jest to jednostka w Ornontowicach, więc zbędne jest jego zdaniem 
określanie jednostki słowem „Ornontowickie”. Zaproponował, aby jednostka ta 
przyjęła nazwę ARTeria, i ewentualnie, aby dopisano czym ta ARTeria jest. Zgodnie  
z protokołem Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych wyraz ARTeria powinien widnieć 
na początku nazwy tej instytucji. 
 
Radny Kotyczka podał swoją propozycję - ARTeria – Ornontowickie Centrum Kultury 
i Promocji.  
 
Kolejno głos zabrał Przewodniczący Rady nawiązując do pochodzenia słowa „arteria” 
i jego pisowni. Wspomniał takŜe, Ŝe wiele spółek przyjęło taką właśnie nazwę.  
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W odpowiedzi Wójt podkreślił, Ŝe nazwa ta musi się z czymś kojarzyć. Słowo to 
winno być właśnie nowatorskie, aby zlikwidować zakorzeniony skrót tej instytucji - 
„GOK”. Dodał, Ŝe hasło ARTeria ma się rzucać w oczy. Zaproponował pozostawienie 
nazwy w proponowanej formie. 
 
Wątpliwości Wójta wzbudził zapis §1 ust. 2 projektu uchwały – „W wyniku podziału 
Domu Kultury w oparciu o jego mienie i załogę tworzy się ...”. 
 
Radny Nowak oznajmił, Ŝe argumenty przedstawiane przez radnego Spyrę 
przekonały go i optuje za umieszczeniem słowa ARTeria w cudzysłowie na końcu 
nazwy. 
 
Radny Szołtysek postawił wniosek formalny dot. umieszczenia słowa ARTeria na 
początku bądź na końcu nazwy instytucji. 
 
Głosowanie – stan 15 radnych – ARTeria na początku nazwy: 

• 13 radnych „za” . 
 
Radny Szołtysek w nawiązaniu do protokołu Komisji Ochrony Środowiska  
i Problematyki Górniczej nawiązał do zapisów w Statucie - § 9, tj.: „Centrum kieruje 
Dyrektor powoływany i odwoływany przez Wójta Gminy Ornontowice. Wyłonienie 
kandydata na stanowisko dyrektora moŜe nastąpić w drodze konkursu”. Radny 
postawił wniosek formalny o wykreślenie tego drugiego zdania. 
 
Radca prawny Stanisław Cichecki oznajmił, Ŝe taki zapis wynika z ustawy, ale co do 
zasady, w uchwale nie trzeba tego powielać. Wójt zaproponował wykreślenie w/w 
zapisu. 
 
Głosowanie – stan 15 radnych – za wykreśleniem w/w zapisu: 

• 12 radnych „za” . 
 
Przewodniczący odniósł się do zapisu, o którym wcześniej wspominał Wójt - §1 ust. 2 
projektu uchwały – „W wyniku podziału Domu Kultury w oparciu o jego mienie  
i załogę tworzy się ...”. 
 
Radca Cichecki zauwaŜył, Ŝe nie ma tam słowa „wyłącznie”, proponując 
pozostawienie tego zapisu w obecnej formie.  
 
Radny Kotyczka odniósł się do zapisu: „Powołanie dyrektora następuje po 
zasięgnięciu opinii właściwych związków zawodowych...” (§9 ust. 2 projektu Statutu), 
podkreślając, Ŝe jest to kolejny zapis przepisany z ustawy i analogicznie do sytuacji 
powyŜej moŜna go wykreślić. Stanowisko to poparł Wójt podkreślając, Ŝe zapis ten 
równieŜ moŜe wzbudzać niepotrzebne kontrowersje i dyskusje.  
 
Przewodniczący Rady postawił wniosek formalny o wykreślenie tego zapisu: 
 
Głosowanie – stan 15 radnych – za wykreśleniem w/w zapisu: 

• 11 radnych „za” . 
(to samo dotyczy zapisu mówiącego o odwołaniu Dyrektora) 
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Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/344/09 w sprawie: podziału samorządowej instytucji kultury – 
Gminnego Domu Kultury i Biblioteki w Ornontowicach i utworzenia ARTerii – 
Centrum Kultury i Promocji w Ornontowicach i Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Ornontowicach, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 10  do protokołu . 

 
e) w sprawie: utworzenia samorz ądowej instytucji kultury – Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Ornontowicach oraz nadania jej Statutu . 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radny Szołtysek wniósł wniosek formalny o wykreślenie zapisów z § 11 ust. 2 
projektu Statutu, dotyczącego powołania i odwołania Dyrektora przez Wójta, po 
zasięgnięciu opinii właściwych związków zawodowych – analogicznie do uchwały 
podjętej wcześniej.  
 
Głosowanie – stan 15 radnych: 

• 14 radnych „za” . 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/345/09 w sprawie: utworzenia samorządowej instytucji 
kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej w Ornontowicach oraz nadania jej 
Statutu, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 11  do protokołu . 

 
f) w sprawie: zmian w Statucie Gminy Ornontowice. 
 
Zmiana nagłówka projektu uchwały: w sprawie zmian w Uchwale Nr XXIII/170/08 
Rady Gminy Ornontowice z dnia 28 maja 2008 r. w sprawie zmian w Statucie Gminy 
Ornontowice.  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Temat wyjaśnił Radca Prawny Michał Mocko, Przewodniczący Komisji Statutowej. 
Zmiana jest konieczna w związku ze zmianą nazw jednostek organizacyjnych gminy. 
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Ponadto w projekcie uchwały skorygowano błędy pisarskie i omyłki, które wkradły się 
do poprzedniej uchwały.  
 
Wójt zwrócił się o przemyślenie kwestii dot. oznaczenia jednostek organizacyjnych  
w załączniku do Statutu Gminy – (brak słowa „w Ornontowicach”). Radca prawny  
S. Cichecki odparł, Ŝe nie widzi tu jakiejś niespójności. Wprawdzie w Statucie danej 
jednostki określona jest pełna nazwa np. Gminna Biblioteka Publiczna  
w Ornontowicach, natomiast sprawę wyjaśnia tytuł załącznika do Statutu Gminy, 
który brzmi – „Jednostki organizacyjne gminy”, a więc na terenie Ornontowic. Przez 
taką wykładnię unikamy niepotrzebnego powtarzania tego słowa przy 
poszczególnych jednostkach.  
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/346/09 w sprawie: zmian w Uchwale Nr XXIII/170/08 Rady 
Gminy Ornontowice z dnia 28 maja 2008 r. w sprawie zmian w Statucie Gminy 
Ornontowice, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 12  do protokołu. 

 
g) w sprawie: wyra Ŝenia zgody na wydzier Ŝawianie gruntów pod kioski RUCH 
usytuowane na terenie Gminy Ornontowice na okres kr ótszy ni Ŝ 3 lata. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy, 
po czym pokrótce temat został przedstawiony przez Wójta.  
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/347/09 w sprawie: wyraŜenia zgody na wydzierŜawianie 
gruntów pod kioski RUCH usytuowane na terenie Gminy Ornontowice na 
okres krótszy niŜ 3 lata, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie  
i stanowi załącznik nr 13  do protokołu . 
 

h) w sprawie: poparcia stanowiska Stowarzyszenia Gm in Górniczych w Polsce. 
 
Nagłówek projektu uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy,  
po czym pokrótce temat został przedstawiony przez Wójta. 
 
Pismo skierowane przez SGGP stanowi załącznik do protokołu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
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Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/348/09 w sprawie: poparcia stanowiska Stowarzyszenia 
Gmin Górniczych w Polsce, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14  do protokołu . 
  

i) w sprawie: przyst ąpienia do realizacji boisk sportowych w ramach prog ramu 
Orlik 2012 w północnej cz ęści Gminy w 2010 roku. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/349/09 w sprawie: przystąpienia do realizacji boisk 
sportowych w ramach programu Orlik 2012 w północnej części Gminy w 2010 
roku, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu . 

 
Ad. 10 
W Kolejnym punkcie głos zabrała Sekretarz Gminy, Pani Joanna Jeleń, która 
przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok 
szkolny (2008/2009), w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. Jest to wymóg 
narzucony Ustawą o systemie oświaty - art. 5a ust. 4 Ustawy.  
 
W ramach realizacji w/w obowiązku narzuconego Sekretarz przedstawiła prezentację 
multimedialną w tym zakresie. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego materiału. 
 
Ad. 11 
Realizując obowiązek narzucony ustawą o samorządzie gminnym (art. 24h ust. 12 
Ustawy z dnia 8 marca 1990r., tekst jednolity Dz. U. z 2001, Nr 142, poz. 1591 ze 
zm.) dot. przedstawienia Radzie Gminy informacji o dokonanej analizie oświadczeń 
majątkowych, Przewodniczący Rady przedstawił radnym: 

• pismo Przewodniczącego Rady o dokonanej analizie oświadczeń 
majątkowych złoŜonych przez radnych za 2008 rok, 

• pismo Wójta o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych złoŜonych przez 
upowaŜnionych do tego dyrektorów, kierowników jednostek organizacyjnych  
i pracowników Urzędu Gminy za 2008 rok, 
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• pismo Wojewody Śląskiego o dokonanej analizie oświadczeń majątkowych 
złoŜonych przez Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy za 2008 
rok. 

 
Ad. 12 
W Sprawach bieŜących przedstawiono projekt uchwały:  
 
a) w sprawie: zmiany w uchwale dotycz ącej wyra Ŝenia zgody na zaci ągni ęcie  
w 2009 roku po Ŝyczki w kwocie 1 175 000,00 zł z Wojewódzkiego Fund uszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na sfina nsowanie 
planowanego deficytu bud Ŝetowego. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy, po czym 
temat pokrótce wyjaśniła Kierownik Wydziału Inwestycji, Pani Beata Drobny. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XLV/350/09 w sprawie: zmiany w uchwale dotyczącej wyraŜenia 
zgody na zaciągnięcie w 2009 roku poŜyczki w kwocie 1 175 000,00 zł  
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Katowicach na sfinansowanie planowanego deficytu budŜetowego, na stan 
15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16  do 
protokołu . 

 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy powrócił do tematów z poprzedniej sesji – 
lokalizacji budynku ZGKiW i budowy budynku ARTerii. 
 
Wójt wspomniał, Ŝe są 4 warianty lokalizacji budynku ZGKiW, aktualnie dyskutowany 
jest wariant dot. ul. Słonecznej (w części gdzie jest boisko sportowe, od strony 
nasypu). Na dzień dzisiejszy działka jest własnością Skarbu Państwa i trzeba 
przeprowadzić proces komunalizacyjny. Oznajmił, Ŝe na tym terenie obok ZGKiW 
przygotowane będzie miejsce do segregacji odpadów.  
 
Następnie Wójt przedstawił plany lokalizacyjne dot. powstania domu kultury (na 
przyszłym rynku). Wspomniał o moŜliwym pozyskaniu środków na wykonanie takiego 
projektu (20% wkładu własnego). 
 
Na początku radni podjęli dyskusję nad Centrum Kultury i Promocji.  
 
Zdaniem Przewodniczącego Rady miejsce proponowane przez Wójta jest dobre. 
RównieŜ radny Zientek wyraził swą aprobatę. 
 
Radny Kotyczka zaproponował przegłosowanie propozycji przedstawionej przez 
Wójta. 
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Głosowanie – stan 15 radnych: 

• 15 radnych „za” . 
 
Radny Jaskółka zabrał głos odnośnie lokalizacji budynku ZGKiW informując, Ŝe 
popiera pomysł ulokowania Zakładu na części boiska przy ul. Słonecznej a pozostałą 
część proponuje przeznaczyć na boisko do siatkówki. Jednocześnie kategorycznie 
sprzeciwił się ustawiania tam kontenera na składowisko odpadów.  
 
Wójt powtórzył, Ŝe byłoby to składowisko odpadów segregowanych. Ponadto nie 
trzeba będzie ponosić dodatkowych kosztów za obsługę tego składowiska.  

 
Radny Szołtytsek spytał czy chodzi tu wyłącznie o składowanie biomasy. Wójt odparł, 
Ŝe nie – dotyczyć to będzie wszystkich odpadów dopuszczonych prawem do 
segregacji. W odpowiedzi radny Szołtysek zauwaŜył, Ŝe przecieŜ robi to firma  
i dlatego zlikwidowano składnicę.  
 
Radny Kaczor zapytał o pozostałą część boiska. Wójt odparł, Ŝe boisko zostanie, 
tylko być moŜe trzeba będzie je odwrócić.  
 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie odnośnie propozycji lokalizacji budynku 
ZGKiW proponowanej przez Wójta  
 
Głosowanie – stan 15 radnych: 

• 12 „za”, 
• 2 przeciw, 
• 1 wstrzymuj ący. 
 

Ad. 13 
W kolejnym punkcie Kierownik Wydziału Inwestycji Pani Beata Drobny omówiła 
pokrótce przebieg realizowanych na terenie Gminy inwestycji. 
 
Radny Szołtysek spytał o układanie nawierzchni na ul. Zwycięstwa. 
 
Wójt poruszył temat dot. artykułu w „Trybunie Górniczej” dot. wyrobisk górniczych. 
  
Ad. 14 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 15 
W „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radna Kozioł spytała, do kogo moŜna się zwrócić o częściowe obcięcie gałęzi od 
północnej strony ogrodzenia cmentarza. Wójt przekazał ustalenia po spotkaniu  
z kopalnią – kopalnia wytnie to, co rośnie na nasypie pod górę w kierunku torów 
kolejowych, następnie gmina wykona podniesienia koron lip tam rosnących.  
 
Radny Mozgalik wspomniał, Ŝe w związku z remontem ul. Zwycięstwa, ul. Kolejowa 
od ul. Dworcowej do ul. Pośredniej stała się drogą przelotową. Aktualnie droga ta jest 
cała spękana.  
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Radny Zientek poprosił o zgłoszenie do odpowiednich słuŜb konieczności poklejenia 
dziur na skrzyŜowaniu w rejonie ul. Zwycięstwa – Zamkowa (na przyszłym rondzie).  
 
Odnośnie remontu dróg Wójt oznajmił, Ŝe z remontem wstrzymano się do 
zakończenia robót przy ul. Zwycięstwa i do nastania odpowiednich warunków 
atmosferycznych.  
 
Przewodniczący Rady wspomniał, Ŝe do końca roku przewidywane są jeszcze  
3 sesje Rady Gminy.  
 
Radny Szołtysek, w nawiązaniu do materiału przedstawionego przez Panią Sekretarz 
w punkcie 10, zwrócił się do Wójta i do członków Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  
o przemyślenie tematu dot. kwalifikacji nauczycieli w gminnych placówkach 
oświatowych. Biorąc pod uwagę niezbyt dobre wyniki ornontowickiej młodzieŜy radny 
poddał pod zastanowienie się czy rzeczywiście nauczyciele są tacy dobrzy  
a uczniowie tacy źli? 
 
W odpowiedzi Wójt oznajmił, Ŝe roczniki są róŜne - raz trafiają się uczniowie bardziej 
uzdolnieni, innym razem mniej.  
 
Radny Kotyczka z kolei oznajmił, Ŝe naleŜy się zastanowić czy stypendium nie 
powinno być przyznawane tylko za wyniki w nauce, natomiast osiągnięcia w sporcie 
nie powinny by honorowane np. nagrodą.  
 
Ad. 16 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 21.00 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Stanisław Malczyk 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 


